
 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Szanowni państwo mamy 16:00 widać że tutaj mamy już kworum. Tak, więc myślę, że będziemy 

zaczynać. Więc witam państwa bardzo serdecznie na komisji finansów publicznych w dniu 27 

października 2020 roku. Witam pana prezydenta panią prezydent. Witam szanownych gości, 

prezesów dyrektorów naczelników wydziałów, ale również państwa radnych. Tak więc otwieram 

dzisiejsze posiedzenie, nim jeszcze przejdziemy dalej do porządku obrad ze względu na to, że nasza 

komisja jest liczna, pozwolę sobie sprawdzić obecność. Tak więc po kolei bardzo bym poprosił, aby 

każdy powiedział, czy jest z nami pani Anna Karolina Chemicz. 

 

Radna Karona Chemicz-Pałys 

Tak, dzień dobry, jestem. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Witam, pan radny Marek Gołosz. 

 

Radny Marek Gołosz 

Dzień dobry witam serdecznie. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Witamy. Pan radny Jarosław Hajduk 

 

Radny Jarosław Hajduk 

Dzień dobry, jestem obecny. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Pan radny Grzegorz Kołodziejczyk  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Dzień dobry, obecny. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Pan radny Andrzej Kściuczyk. 

 

Radny Andrzej Kściuczyk 

Dzień dobry, jestem. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Witamy, Pani radna Iwona Oleksiak. 

 

Radna Iwona Oleksiak 

Dzień dobry witam wszystkich. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Witamy, Pani radna Aleksandra Pabian 

 

Radna Aleksandra Pabian 

Dzień dobry, jestem. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Witamy, pani radna Urszula Paździorek – Pawlik 
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Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Dzień dobry, jestem. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Witamy, Pani radna Anita Skapczyk. 

 

Radna Anita Skapczyk 

Dzień dobry, jestem. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Witamy, Pan radny Sławomir Sobociński  

 

Radny Sławomir Sobociński 

Dzień dobry, jestem. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Pan radny Józef Twardzik. Panie Józefie, jest Pan z nami? Pana Józefa na razie jeszcze nie mamy.  

Pan radny Dariusz Wencepel. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Jestem, dzień dobry. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Witamy, Pan radny Sławomir Wróbel  

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Dzień dobry, obecny. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Witam, Pani radna Aleksandra Wysocka - Siembiga. 

 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Jestem, dzień dobry. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Dzień dobry i Pan Rafał Żelazny. 

 

Radny Rafał Żelazny 

Dzień dobry. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Tak że witam jeszcze raz wszystkich, porządek obrad otrzymaliście państwo na tabletach. Tak, więc 

bardzo proszę szanownych państwa radnych o przyjęcie porządku obrad, czy ktoś jest przeciw? 

Jednogłośnie za. Dziękuję przechodzimy do punktu trzeciego przyjęcie protokołu z posiedzenia 

komisji finansów publicznych z dnia 22 września 2020 roku, czy ktoś z Państwa jest przeciw? 

Jednogłośnie za. Dziękuję, przechodzimy do punktu czwartego, działalności finanse Centrum Usług 

Wspólnych Miasta Tychy mamy materiały na tablecie. Tak, więc otwieram dyskusję w punkcie 

czwartym. Pan radny. Rafał Żelazny. 

 

Radny Rafał Żelazny 

Dzień dobry dzień dobry Pani dyrektor. Korzystając z okazji chciałbym o kilka kwestii dopytać. Być 

może będą to tylko kwestie do określenia, a ja rozumiem zgodnie ze schematem organizacyjnym 

gdzieś podpiętym na stronach internetowych mamy 39 pracowników Centrum Usług Wspólnych chyba 
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też to wynika gdzieś z materiału z dwóch pozycji w ramach w ramach przesłanych nam materiałów. Ja 

chciałbym zapytać, ponieważ rozumiem, że celem powstania jednostki była poprawa efektywności 

szeroko rozumianej efektywności, a wspólnych, tak, zakupów znamy te rozwiązania z biznesu i ta 

obsługa finansowa, administracyjna, organizacyjna, kadrowa, prawna, tak jak tutaj wskazujecie 

Państwo informatyczna, czy bezpieczeństwa przetwarzania danych jest jak najbardziej łatwiejsza w, 

mówiąc krótko w rodzinie, czyli w zakupach pewnych usług, większej ilości, stąd też chciałem zapytać, 

jak Pani dyrektor ocenia te 4 lata działalności centrum usług? Widzimy na pierwszej stronie, czy na 

którejś, no jednej z pierwszych stron, że tych jednostek mamy ogólnie 9, które państwo obsługujecie. 

Oczywiście w ramach nich, no bo trudno mówić o urzędzie miasta tylko jako jednej jednostce, tak? 

Pewnie obsługujecie także wiele wydziałów, przy czym jak widać ta obsługa, no na przykład nie 

obejmuje tak w przypadku, czy to urzędu miasta, czy CUWu pewnych obszarów, które no wydawałoby 

się wręcz warto byłoby outsortorsować, a stąd pierwsze moje pytanie brzmi, jak Pani dyrektor ocenia 4 

lata działalności. Co było barierą w działaniu CUWu? Co Pani dyrektor ocenia jako jako największy 

sukces? Gdzie są problemy ewentualne do rozwiązania, żeby jeszcze poprawić efektywność. tych 

wspólnych zakupów usług, czy obsługi generalnie jednostek obsługiwanych na terenie miasta? I to 

byłoby pierwsze pytanie Natomiast pytanie drugie bardziej dotyczy już jak gdyby powiedziałbym 

wprost jednej z pozycji wydatków inwestycyjnych największa z nich bodajże ponad 2 miliony dotyczy 

budowy sieci komputerowej. Gdyby Pani dyrektor mogła dwa słowa więcej na ten temat powiedzieć, to 

znaczy, ja rozumiem, że chodzi o połączenie wszystkich podjednostek miasta, ale gdyby troszeczkę 

więcej na ten temat. I pytanie trzecie już stricte, że tak powiem związane z jednym z pism, które 

otrzymałem kiedyś od Pani dyrektor, to była interpelacja i to była sprawa związana z monitoringiem 

parkingu przy ośrodku wypoczynkowym Paprocany razem tutaj z radnym wiceprzewodniczączym 

Wenceplem pytaliśmy o ten monitoring, wówczas  13 maja 2019 roku otrzymaliśmy odpowiedź, że w 

uchwalonym budżecie miasta na 2019 nie ma nie ma środków. Rada Miasta w sierpniu 2019 roku te 

środki przeznaczyła. I prosiłbym, jeśli można na koniec o taką informację, czy coś w tym temacie się 

dzieje, bo z tego co kojarzę i co pokazuje strona internetowa i ostatni przetarg zamówienie publiczne, 

które zostało rozstrzygnięte chyba tego monitoringu nie obejmuje, więc nie wiem, czy on został 

wykonany. Ja nie zauważyłem, czy jakimś być może z jakiegoś powodu wypadł z tych planów 

rozszerzenia monitoringu wizyjnego akurat w tym punkcie. Będę bardzo wdzięczny za odpowiedź. 

Dziękuję bardzo. 

 

Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Miasta Tychy Dagmara Gawryszek 

Dziękuję bardzo Panu radnemu szczególnie za pierwsze pytanie, bo pozwoli mi odnieść się tak 

generalnie do działalności CUWu. Gdybym miała to podsumować jednym zdaniem, to  bym 

powiedziała, że jestem umiarkowanie zadowolona z tych 4 lat. A to dlatego, że udało nam się 

osiągnąć wiele efektów, które zakładaliśmy związanych z optymalizacją procesów, które przejęliśmy. 

Natomiast czemu jestem umiarkowanie zadowolona? Dlatego, że gdy w swojej wyobraźni 

projektowałam sobie, gdzie będzie CUW za 4, czy 5 lat jak to już ma miejsce teraz to wydawało mi się, 

że uda nam się o wiele więcej uporządkować tych procesów i o wiele więcej jednostek przejąć do 

obsługi, a poza tym też, tak jak ja sobie, to wyobrażałam i jak były pierwotne założenia, z których jak 

się okazało trzeba było się wycofać, to że będziemy przejmować wszystkie jednostki po kolei do 

obsługi w pełnych zakresach, czyli takie było moje pierwotne założenie. W praktyce okazało się, że 

czasami jest tak, że jednostka chce, żeby była przejęta w części obsługowej na przykład, tak jak 

urząd, który jest bardzo wielką jednostką i obsługujemy tak jak Pan radny słusznie zauważył wszystkie 

wydziały urzędu tutaj do obsługi mamy tylko dwa procesy, ponieważ urząd dość dobrze organizacyjnie 

radzi sobie z obsługą tych innych procesów, jest to duża jednostka mają do obsługi pracowników 

wyspecjalizowanych. Natomiast my przyjęliśmy sobie za punkt honoru  I to jest omówione też z 

zarządem, żeby na razie do tych procesów obsługowych włączać jednostki małe, które obsługują się 

jeżeli chodzi o kadry, płace, finanse, księgowość, informatyczne usługi, czy usługi IODa jest poprzez 

stanowiska jednoosobowe, gdzie jest trudno osiągnąć na tych stanowiskach efekt specjalizacji, czy 

trudno jest tym jednostkom też przeznaczać środki finansowe na szkolenie tych pracowników, co jest 

u nas możliwe, ponieważ u nas można osiągnąć efekt synergii i można osiągnąć efekt właśnie 

skumulowania tego budżetu też na szkolenia tych specjalistów. Tak bym podsumowała te 4 lata. Mam 
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nadzieję, że trafiłam jakby z odpowiedzią w to, co Pan radny chciał usłyszeć. Drugie pytanie z tego co 

sobie przypominam, to była budowa sieci. I tak potwierdzam, że budowa sieci to jest bardzo wielki 

projekt, który zakłada modernizację sieci w urzędzie miasta, ale także modernizację sieci w 

jednostkach przez nas obsługiwanych i takich, które potencjalnie w niedługim czasie mogą być 

obsługiwane w ten sposób, żeby podnieść bezpieczeństwo przetwarzania tych informacji, wymianę 

informacji między jednostkami i to też udało nam się osiągnąć dzięki właśnie inwestycji między innymi 

w urządzenia sieciowe, które są wysokiej klasy, wysokiej jakości i zabezpieczają w wyższym niż 

dotychczasowe stopniu obsługę tych procesów. Zwłaszcza, jeżeli chodzi o pracę zdalną i myślę, że 

między innymi dzięki tej inwestycji teraz się spotykamy i teraz jesteśmy w stanie prowadzić też te 

wszystkie zdalne posiedzenia w miarę stabilnej atmosferze, te wszystkie połączenia nam się nie 

zrywają. Jesteśmy w stanie się komunikować no i też w pracownicy i jednostek i urzędu wykonują w 

tej chwili no z przyczyn obiektywnych wynikających z sytuacji epidemiologicznej, ale też w bardzo 

szerokim zakresie pracę zdalnie. No jest to między innymi możliwe dzięki temu, że ta inwestycja 

została przeprowadzona. A trzecie pytanie o monitoring w konkretnym miejscu. Wyjaśniam, że jeżeli 

chodzi o kryteria tego, co robimy jeśli chodzi o monitoring, czyli które punkty realizujemy jako 

pierwsze, no to o tym decydują zasadniczo dwa kryteria. Pierwsze to jest decyzja komisji, która 

opiniuje wnioski poszczególnych osób, czy podmiotów, bo też tutaj mamy do czynienia i z policją i ze 

strażą miejską, która o takie wnioski składa co do tego, który punkt jest priorytetowy ze względu na 

właśnie bezpieczeństwo publiczne, a drugi no to są oczywiście finanse. No i w zależności od tego, jaki 

mamy budżet w danym roku, tyle punktów poszczególnych do budowy nowych punktów monitoringu 

nam się w budżecie mieści. W tym roku kilka kilka tych punktów nam się w budżecie zmieściło i 

faktycznie ogłosiliśmy przetarg. Ten punkt, tak jak Pan radny mówi, nie znalazł się na tej liście. 

 

Radny Rafał Żelazny 

Ja tylko ad vocem, jeśli można. Jednym podsumowaniem Pani dyrektor ja oczywiście przyjmuje 

informację, natomiast jeżeli można prosiłbym o sprawdzenie, ponieważ jeśli jak rozumiem środki 

zostały dedykowane w uchwale Rady Miasta, no to wydaje się, że ta komisja o której Pani dyrektor 

mówi ta decyzja została podjęta, więc jeśli mógłbym prosić o sprawdzenie tej kwestii, to byłbym 

wdzięczny. Dziękuję bardzo. 

 

Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Miasta Tychy Dagmara Gawryszek 

Tak oczywiście sprawdzę i osobiście napiszę Panu radnemu jak się sprawy w tej kwestii mają. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś pytania? Jeżeli nie ma bardzo dziękuję Pani dyrektor. My idziemy 

dalej. Punkt piąty i szósty od razu te dwa punkty przeczytam. Punkt piąty: zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej miasta Tychy na 2020 rok, oraz punkt szósty: 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany w wieloletniej prognozie finansowej miasta Tychy 

na lata 2020-2031. To mamy Pana naczelnika, których w kilku słowach ukaże zmiany. 

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 

Dzień dobry szanowni państwo przedłożony projekt zmian uchwały budżetowej dotyczy w zakresie 

dochodów zmniejszania planu dochodów o łączną kwotę 9 544 806 zł. Jest tych pozycji dosyć sporo 

chodzi o dostosowanie wielu pozycji do przewidywanego wykonania, dużo projektów unijnych nowych 

wprowadzanych także części dochodów własnych miasta dostosowanych do przewidywanego 

wykonania. Głownie chciałbym zwrócić uwagę na dostosowanie przewidywanych wpływów z udziału w 

podatku dochodowym od osób fizycznych zmniejszenie planu 12 000 000 i udziału w podatku 

dochodowym od osób prawnych 3,5. Narazie tak dosyć ostrożnie ten plan zmniejszamy będziemy 

jeszcze obserwować jak te wpływy się będą kształtować w okresie czwartego kwartału tak że 

zobaczymy jak finalnie ten plan zamkniemy. Jeżeli chodzi o stronę wydatkową to tutaj zmniejszenie 

planu wydatku łącznie o kwotę 36 998 882 zł i mamy tutaj zarówno zmniejszenia wydatków jak i 

zwiększenia, zmniejszenie o aż 43 000 000 zł, to dostosowanie do przewidywanego wykonania 

zarówno po stronie wydatków bieżących, jak i inwestycyjnych mają państwo te wszystkie pozycje 
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opisane w punkcie 2c uzasadnienia. Natomiast, jeżeli chodzi o zwiększenia, to tak naprawdę łącznie 

zwiększamy jeszcze pulę wydatków o kwotę 6 000 000 zł. Formy projektów unijnych, które też 

dostosowujemy mamy kwotę 550 000 zł na dodatkowe środki  w celu zabezpieczenia puli na wypłatę 

wynagrodzeń w tym roku dla nauczycieli, a także kwotę 3 800 000 zł na uzupełnienie niedoboru w 

zakresie dotacji dla niepublicznych Placówek Oświatowych oraz kwotę niecałych 900 000 zł na 

pierwsze wyposażenie obiektu przy ul. Promnickiej w Kobiórze. Pierwsze wyposażenie budowanego 

domu pomocy opieki społecznej, a także zakup samochodu dla potrzeb tegoż domu. Po stronie 

przychodów zmniejszamy w związku z przesunięciem części wydatków majątkowych kredyt z 

europejskiego banku inwestycyjnego o kwotę 33 000 000 zł. Kwota zostanie rozdysponowana w 

kolejnych latach. Jeżeli chodzi o zmiany w wieloletniej prognozie finansowej, to na skutek tych dosyć 

obszernych zmian w budżecie miasta tego roku także wieloletnia prognoza w latach 2020-2031 

właściwie we wszystkich tych latach ulega zmianie. Część środków, która zostaje zdjęta z planu tego 

roku zostaje zaangażowana na realizację wydatków bieżących i majątkowych w latach 2021 i 2022, a 

właściwie pozostałe zmiany dotyczące lat kolejnych, o których tutaj przy okazji zmian budżetu nie 

mówiłem, to wprowadzenie środków, które uzyskaliśmy na dofinansowanie projektu 

współfinansowanego środkami unijnymi, to jest budowa centrum przesiadkowego u zbiegu ulic 

Wyszyńskiego i Edukacji, tu łącznie wprowadzamy w dochodach roku 2021 i 2022 kwotę 11 500 000 

zł. Druga zmiana, która właściwie jeszcze dotyczy też całości projekcji, to dostosowanie poręczeń też 

do, poręczeń miasta do pożyczek zaciągniętych i kredytów przez spółki do aktualnych 

harmonogramów spłat tutaj cały okres do roku 2031, a także przesunięcie spłaty pożyczki z roku 2022 

na 2021, to jest kwota niecałych 2 600 000 zł. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję, otwieram dyskusję w tych dwóch punktach. Czy są jakieś pytania? Pani radna Urszula 

Paździorek - Pawlik  

 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Ja chciałam poprosić o wytłumaczenie zdjęcia środków finansowych na ten rok z termomodernizacji 

szkół, które były do tego celu przeznaczone na ten rok. Dlaczego nic nie możemy zacząć? 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Pan naczelnik?  

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 

To znaczy no wiem, że jeszcze procedury chyba przetargowe trwają, także fizycznie już środków 

żadnych w tym roku nie wydamy, dlatego zostają one przesunięte z roku bieżącego na rok przyszły. 

 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Pan radny Dariusz Wencepel. 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Ja mam kilka pytań. Chodzi mi o pozycje w budżecie zwiększenie wydatków na odszkodowania 

Goździków-Oświęcimska o 480 000. Czym jest to spowodowane? Drugie pytanie odnośnie tych 743 

000 na wyposażenie tego DPSu, czy to będzie ten sam wykonawca wyposażał, czy będzie osobny 

przetarg? I czy ten zakup samochodu będzie robiony w tym roku, czy, to już, czy to w tym roku ruszy, 

że to już będzie w tym roku zakupywane. Czy to będzie kupione i będzie stało po prostu, czy już tam 

funkcjonuje, już są ludzie, którzy to będą obsługiwać, że to już jest wyposażane i samochód 

zakupywany. Na jakim to jest etapie? Czy to ma jakąś formę prawną już. Podmiot, który będzie to 

obsługiwał ten DPS i kiedy jest zakończenie tej inwestycji. Trzecia sprawa to jest ul. Agrestowa i 

Gruszowa na Czułowie. Na Agrestową był przetarg ostatnio ogłoszony, tam wykonawca zaczął roboty 
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i teraz widzimy, że już cała ta kwota praktycznie jest przesunięta na przyszły rok, a wykonawca miał 

chyba w grudniu skończyć i druga droga,  ul. Gruszowa miała być zrobiona w tym roku i jest 

przesunięta o 2 lata. Czym to jest spowodowane?  

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 

Czy pani prezydent się wypowie, czy ja mam, czy ja  tutaj mam odpowiadać, nie wiem. W zakresie 

pierwszego pytania odnośnie odszkodowania na ul. Goździków no to tutaj jest zgodnie z wnioskiem 

wydziału Gospodarki Nieruchomościami dokonaliśmy, dokonaliśmy tego zwiększenia. Plan w 

budżecie no nie zabezpieczał, jakby w pełni pokrycia, w związku z tym wniosek, który został złożony 

no znalazł teraz miejsce w uchwale zwiększającej, jeżeli chodzi o DPS to tak, środki, które 

wprowadzamy w tym roku jeszcze zamierzamy wykorzystać w pełni i zapłacić zarówno, za to pierwsze 

doposażenie, jak i za zakup samochodu. Jeżeli chodzi o budowę ul. Agrestowej, no to z tego co wiem 

tak przetarg jest już rozstrzygnięty. Nawet same płatności przejdą na przyszły rok, tutaj nie wiem, czy 

jeszcze będzie aneksowana ta umowa. Tutaj nie jestem w posiadaniu takich informacji jaki był termin 

zakończenia, natomiast faktycznie płatność w związku z tym, że zdejmujemy te środki z tego roku, a 

przesuwamy na rok przyszły, to płatność nastąpi z początkiem przyszłego roku. Aha i jeszcze 

mieliśmy ul. Gruszową, środki są, dokładnie, środki są ujęte na rok 2022. No w tym roku w tym roku 

mieliśmy, tylko niewielką pulę środków zabezpieczoną, żeby zabezpieczyć pełny koszt wykonania 

zadania. No już za te środki się nie dało, jak gdyby wykonać tego zadania. W związku z tym też 

przenosimy tą część, która w planie została, zabezpieczając pełny koszt pokrycia na 2022. 

 

Zastępca Prezydent ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 

Jeżeli mogę, to dodam faktycznie, że ul. Agrestowa z uwagi na obecną sytuację związaną z epidemią 

prawdopodobnie będzie aneksowana i zakończenie fizycznie realizacji inwestycji nastąpi już w nowym 

roku. Gruszowa dokładnie, tak jak powiedział pan naczelnik jest jeszcze, jest jeszcze końcówka 

dokumentacji. Natomiast, jeżeli chodzi o budynek DPSu w Kobiórze, to jesteśmy na etapie, na etapie 

odbiorów praktycznie można by powiedzieć, że prace remontowe wewnątrz budynku wewnątrz 

budynku zostały zakończone taką pełną informację, pełna informacja była państwu radnym części 

państwu radnym przekazywana na komisji spraw chyba społecznych tak i tutaj, jeżeli chodzi o kwestie 

związane z DPSem, to faktycznie, żeby w ogóle uruchomić DPS jako jako dom jako ośrodek 

funkcjonujący, to budynek musi być gotowy, żeby w ogóle dostać zgodę wojewody na na decyzję 

pozwalającą na uruchomienie fizycznie tego domu także wszystko jest w tej chwili jeszcze w trakcie. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Dziękujemy. Czy są jeszcze jakieś pytania? 

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Szymkowska 

To jeżeli ja jeszcze mogę, tylko panie przewodniczący dopowiedzieć ul. Goździków, tak jak pan 

naczelnik wspomniał wystąpiliśmy o zabezpieczenie dodatkowych środków, dlatego że planując 

inwestycje nie zawsze jesteśmy w stanie określić ostatecznie jaka jest wysokość odszkodowań wiemy 

to dopiero po wykonaniu operatów szacunkowych i przeprowadzeniu negocjacji z byłymi właścicielami 

terenów. W tej chwili obecnie to jest kwota, która jest nam potrzebna po to, żeby wypłacić 

odszkodowania i zakończyć te nasze postępowania, dziękuję. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję. Nie ma więcej pytań przychodzimy do zaopiniowania projektu uchwały w punkcie piątym, kto 

z państwa jest przeciw? Kto się wstrzymuje od głosu? Czyli jednogłośnie za. Przechodzimy do 

zaopiniowania projektu uchwały w punkcie 6. Kto z państwa radnych jest przeciw? Kto się wstrzymuje 

od głosu? Czyli jednogłośnie za, dziękuję. Przechodzimy do punktu 7 zaopiniowanie projektu uchwały 

w sprawie zmian uchwały numer 38 rzymskie łamane przez 585 przez 17 Rady Miasta Tychy z dnia 

22 czerwca 2017 roku w sprawie przesunięcia kredytu w europejskim banku inwestycyjnym na 

finansowanie wydatków majątkowych Miasta Tychy w latach 2019-2021.  
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Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 

Szanowni państwo ten projekt jest, jak gdyby efektem zmian dokonanych w budżecie miasta Tychy i 

przesunięcia części wydatków właśnie w szczególności majątkowych z roku bieżącego na kolejne lata 

w związku z powyższym z planu tego roku ściągnęliśmy kwotę 33 milionów kredytu z EBI 

zagospodarowujemy tą kwotę w roku 2021 w kwocie 19 milionów i w roku 2022 w wysokości 14 

milionów zł. Dziękuję  

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję Otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały, 

kto z państwa radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Czyli rozumiem jednogłośnie 

za. Dziękuję przechodzimy do punktu 8 zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wykorzystania 

środków na finansowanie zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej przekazanych do 

realizacji powiatom z uwzględnieniem planu finansowego Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2020 roku. 

 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Dorota Otok 

Dzień dobry państwu, Dorota Otok Urząd Pracy w Tychach. Urząd Pracy w Tychach w tym roku 

dysponował kwotą 139 000 na rehabilitację zawodową, całość tej kwoty przekazujemy na rehabilitację 

społeczną z uwagi na niewykorzystanie tej kwoty, planowaliśmy z tych środków zorganizować 2 

doposażenia stanowiska pracy dla pracodawców zatrudniających osoby niepełnosprawne i przyznać 

dwóm osobom niepełnosprawnym środki na rozpoczęcie działalności gospodarczej. Z uwagi na to, że 

zainteresowani nie złożyli wniosków całość tej kwoty przekazujemy na rehabilitację społeczną po 

podziale tej kwoty 45 000 będzie przeznaczone na dofinansowanie uczestnictwa osób 

niepełnosprawnych i ich opiekunów w turnusach rehabilitacyjnych, 48 462 zł będzie dofinansowany, 

zaopatrzony w sprzęt rehabilitacyjny i przedmioty ortopedyczne środki pomocnicze i ponad 45 000 

będzie to dofinansowanie likwidacji barier architektonicznych w komunikowaniu się i barier 

technicznych, stąd też wnoszę o przyjęcie uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę, przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały, 

kto z państwa radnych jest przeciw? Kto się wstrzymuje od głosu? Czyli jednogłośnie za. Dziękuję. 

Przechodzimy do punktu 9 zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie pozytywnego zaopiniowania 

podwyższenia kapitału zakładowego Regionalnego Centrum Gospodarki Wodno-Ściekowej spółki 

akcyjnej w Tychach. I tutaj akurat mamy dzisiaj taki problem, że otrzymaliśmy informację, otrzymałem 

od pani naczelnik, że mają problem z podłączeniem się do nas tak, więc jeśli  są jakieś pytania, to je 

spiszemy po prostu albo w formie elektronicznej możemy je zadać i będą odpowiedzi przygotowane 

na sesji. Tak więc przychodzimy do zaopiniowania projektu 

 

Radny Rafał Żelzany 

Jeśli można jedno pytanie takie krótkie?  

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Proszę, pan radny Rafał Żelazny 

 

Radny Rafał Żelazny 

Rozumiem, że jest chyba pan  prezes tak z tego, co widziałem. Dzień dobry panie prezesie. 

 

Prezes Zarządu Regionalnego Centrum Gospodarki Wodno-Ściekowej Zbigniew Gieleciak 

Dzień dobry witam serdecznie państwa, jestem cały czas i przysłuchuję się pilnie. 

 

Radny Rafał Żelzany 

Tak więc jeśli nie ma pani, rozumiem że nie ma pani Katarzyny Rogóż-Urbanek Była pani naczelnik 

gdzieś przed momentem. 
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Prezes Zarządu Regionalnego Centrum Gospodarki Wodno-Ściekowej Zbigniew Gieleciak 

Była właśnie, też mi się wydaje, że była. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Napisała SMSa, że tu mają problem z połączeniem. 

 

Radny Rafała Żelazny 

No to gdyby w takim razie być może nie wiem, pan prezes przybliżył nam ten paragraf drugi, a 

dokładnie jaka jest, jaki jest element wyjaśniający środki trwałe i o co chodzi w skrócie  

 

Prezes Zarządu Regionalnego Centrum Gospodarki Wodno-Ściekowej Zbigniew Gieleciak 

Szanowni państwo projekt gospodarka wodno-ściekowa w Tychach, czy też później potem 

przekształcony w projekt gospodarka ściekowa w Tychach realizowany był w latach 2006-2010   i on 

przewidywał budowę kanalizacji 167 km kanalizacji sanitarnej, 167 km kanalizacji deszczowej i 

modernizację, czy też adaptację 30, 22 km sieci ogólnospławnej na sieć albo sanitarną albo 

deszczową i modernizację 32 km odbiorników i w ramach tego projektu wykonano również, miało być 

wykonany modernizację sieci wodociągowej w ilości przewidywanej 2 razy, czy 5 kontraktów po 500 

metrów, czyli 2,5 km. Tak pamiętam wtedy było to zgłoszone, że tyle jest sieci z azbestami i w trakcie 

realizacji, jeżeli byśmy napotkali jakąś sieć azbestową, mieliśmy ją wymienić na sieć, że tak powiem 

już pozbawioną azbestu wodociągową oczywiście. W trakcie realizacji tego projektu, aha nie można 

było tych środków realizować przez RPWiK, który był przedsiębiorstwem państwowym i wówczas i nie 

mógł partycypować w żadnych że tak powiem rozwiązaniach finansowych i dążyliśmy do tego, żeby 

gmina przejęła wówczas żeby przekształciła przedsiębiorstwo państwowe w spółkę prawa 

handlowego i tak się stało początkowo jednoosobową spółkę handlową, a następnie minister skarbu 

wydał decyzję, że gmina Tychy musi podzielić swoje akcje, bo przydzielił tą Tychy, podzielić między 

wszystkich udziałowców w RPWiKu, czy też akcjonariuszy RPWiKu i 15% dał pracownikom i teraz 

skąd się to wzięło? I wzięło się to stąd, że okazało się, że w sumie realizacja tej kanalizacji 

spowodowała wymianę ponad 30 km sieci ogólnospławnej. Poza tym odcinane były niektóre odcinki 

RPWiKowskie, które były na majątku RPWiKowskim i przekształcane w inny w inną sieć 

kanalizacyjną, ponieważ myśmy wówczas nie mogli przejąć tego i nie mogliśmy rozliczyć. No to, co 

się wszystko, co było rozliczone przekazaliśmy wówczas na majątek RCGW. To co pozostało do 

wyjaśnienia z RPWiKiem zostało przekazane na majątek gminy Tychy i dopiero po przekształceniach 

RPWiKu po wszystkich uzgodnieniach no gmina Tychy zaczęła to porządkować w sposób 

jednoznaczny i w ubiegłym miesiącu państwo żeście podjęli uchwałę o dokapitalizowaniu też, bo te 

nakłady zostały na majątku gminy Tychy i nieprzyporządkowane były, dlatego przyporządkowano w 

tamtym miesiącu przyporządkowano na majątek RPWiKu te nakłady, które były służyły RPWiKowi, a 

te nakłady, które służą w tej chwili RCGW są przyporządkowane do RCGW, stąd też tak w dużym 

uproszczeniu przedstawiłem całe kulisy i źródło tego powstania tego tego nakładu. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Są jeszcze jakieś pytania? Jeżeli nie ma przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały w punkcie 

9. Kto z państwa radnych jest przeciw? Kto się wstrzymuje od głosu? Czyli jednogłośnie za. Dziękuję  

 

Prezes Zarządu Regionalnego Centrum Gospodarki Wodno-Ściekowej Zbigniew Gieleciak 

Dziękuję bardzo do widzenia. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Dziękujemy, do widzenia. Przechodzimy do punktu 10 zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie 

zmiany uchwały numer rzymskie 16 przez 340 przez 20 z dnia 30 kwietnia 2020 roku w sprawie 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki opłaty za pojemnik oraz worek o określonej 

pojemności.  I tu mamy jeszcze małą autopoprawkę do tego, która została zgłoszona, to zostało 

jeszcze ten temat szeroko omówiony wczoraj na komisji, państwo radni macie materiał na tabletach. 
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Mamy również z nami panią prezydent Hannę Skoczylas, która z pewnością odpowie na pytania tak, 

więc otwieram dyskusję w tym punkcie 10. Czy są jakieś pytania? Pytań nie widzę przechodzimy do w 

takim razie zaopiniowania projektu uchwały.  Kto z państwa jest przeciw? Kto się wstrzymuję od 

głosu?  

 

Radny Sławomir Wróbel 

Sławomir Wróbel przeciw  

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Dobrze. 

 

Radny Sławomir Wróbel 

Marek... 

 

Radny Marek Gołosz 

No Marek wyraża sprzeciw. 

 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Marek też napisał, że jest przeciw  

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Dobrze, to może... 

 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

To może po kolei, wiesz?  

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Po kolei właśnie przelecimy wszystkich. No w cudzysłowiu żeby tam, podśmiechujki słyszę pana 

radnego. Po kolei każdy, niech wypowie się czy jest za, czy przeciw. Pani radna Karolina Chemicz - 

Pałys. 

 

Radna Karolina Chemicz-Pałys 

Tak, jestem za. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Pan Marek Gołosz. 

 

Radny Marek Gołosz 

Przeciw. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję, pan Jarosław Hajduk 

 

Radny Jarosław Hajduk 

Ja się wstrzymuję od głosu. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Pan Grzegorz Kołodziejczyk  

 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Za. 
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Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Pan Andrzej Kściuczyk. 

 

Radny Andrzej Ksciuczyk 

Wstrzymuję się. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Pani Iwona Oleksiak. 

 

Radna Iwona Oleksiak 

Przeciw. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Pani Aleksandra Pabian. 

 

Radna Aleksandra Pabian 

Wstrzymuję się. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Pani Urszula Paździorek - Pawlik. 

 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Za. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Pani Anita Skapczyk. 

 

Radna Anita Skapczyk 

Wstrzymuję się. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Pan Sławomir Sobociński. 

 

Radny Sławomir Sobociński 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Pan Józef Twardzik. Nie ma go dalej z nami. Pan Dariusz Wencepel. 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Wstrzymuję się. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Pan Sławomir Wróbel. 

 

Radny Sławomir Wróbel 

Przeciw  

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

I pani Aleksandra Wysocka - Siembiga. 

 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Wstrzymuję się. 
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Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Pan Rafał Żelazny. 

 

Radny Rafał Żelazny 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Ja teraz podsumuję, jedna osoba jest nieobecna przy raz dwa trzy cztery pięć sześciu głosach za. Raz 

dwa trzy głosy przeciw. I raz dwa trzy cztery pięć sześć i sześciu wstrzymujących się. Tak że mamy 

wyniki 6 za, 3 przeciw, 6 wstrzymujących się. Tak że dziękuję. Przechodzimy do punktu 11 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy oraz zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

gminnej, położonej w Tychach przy ul. Wojska Polskiego.  

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Szymkowska 

Tak, dzień dobry szanowni państwo przedkładam państwu  projekt uchwały dotyczący wyrażenia 

zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego zawarcia umowy dzierżawy i jednocześnie 

wyrażenie zgody na zawarcie umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Tychach przy ulicy 

Wojska Polskiego. Jest to działka o numerze 2155/90 ona ma powierzchnię 211 metrów 

kwadratowych  i w przypadku wyrażenia zgody przez państwa radnych zawarlibyśmy umowę 

dzierżawy z naszym PECem, byłaby to umowa z przeznaczeniem na działalność spółki prawa 

handlowego, w której miasto jest największym udziałowcem. Spółka PEC planuje na tej nieruchomości 

wybudowanie pompowni stabilizującej ciśnienie dyspozycyjne. Ma to związek z pozyskaniem środków 

z funduszu spójności po to, aby spółka mogła realizować tę inwestycję potrzebuje tytuł do 

dysponowania nieruchomością, wskazano, że okres pięcioletni byłby okresem wystarczającym, 

dlatego proponujemy państwu zawarcie umowy, wyrażenie zgody na zawarcie umowy na czas 

oznaczony lat 5, zatem proszę o pozytywne zaopiniowanie projektu. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję, otwieram dyskusję, zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 

Kto z państwa jest przeciw? Kto się wstrzymuje od głosu? Czyli jednogłośnie za. Dziękuję 

przechodzimy do punktu o 12 zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy od zawarcia umów 

dzierżawy nieruchomości stanowiących własność gminy do 3 lat. Pani Naczelnik. 

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Szymkowska 

Szanowni państwo kolejny projekt uchwały dotyczy odstąpienia od trybu przetargowego i wyrażenie 

zgody na zawarcie umów dzierżawy na czas oznaczony do lat trzech. Byłaby to kontynuacja 

dotychczas obowiązujących umów, załącznik do uchwały to 7 pozycji ze szczegółowym wskazaniem 

położenia tej nieruchomości i celu na jaki miałyby być one wydzierżawione. Zatem poproszę państwa 

o pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję, czy są jakieś pytania?  

 

Radny Sławomir Wróbel 

Sławomir Wróbel głos poproszę.  

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Pan radny Sławomir Wróbel proszę. 
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Radny Sławomir Wróbel 

Chciałem spytać pani naczelnik, bo wiem, że tam niektórzy przedsiębiorcy składali te prośby o czas 

dłuższy niż te 3 lata i dlaczego te wnioski nie zostały pozytywnie rozpatrzone?  

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Szymkowska 

Ponieważ przyjęliśmy zasadę, że jeżeli jest to sprzedaż na, czy dzierżawa przede wszystkim na cele 

handlowe zawieramy umowy trzyletnie, umowę na czas nieoznaczony są zawierane przede wszystkim 

na ogródki przydomowe i ewentualnie tereny rekreacyjne. I takie umowy co 3 lata przedłużamy.  

 

Radny Sławomir Wróbel 

Dziękuję uprzejmie. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

W takim razie przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały kto z państwa radnych jest przeciw? 

Kto się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. Przechodzimy do punktu 13 jest to pismo 

dotyczące łącznika z ul. Strzelecką z ul. Bieruńską. Tak że tutaj o głos poprosił mnie pan radny Rafał 

Żelazny  więc od razu mu ten głos udzielam. 

 

Radny Rafał Żelazny  

Szanowni państwo ja rozumiem, że są pewnie dzisiaj także z nami mieszkańcy chyba z tego, co 

widziałem pani Magda tak dobrze kojarzę. Wczoraj była pani przewodnicząca Rady Osiedla pani 

Bogumiła Wieczorek. No generalnie wczoraj podczas obrad komisji gospodarki przestrzennej i 

infrastruktury poprosiłem kolegów i zwracam się z tą samą prośbą dzisiaj żebyśmy po prostu 

przegłosowali wniosek, aby zabezpieczyć w budżecie na 2021 rok środki finansowe na wykonanie 

projektu drogi, wczoraj pan dyrektor Kruczek wskazał, że już te prace koncepcyjne są dosyć mocno 

zaawansowane, więc jeśli państwo radni zgodzilibyście się, to składam właśnie taki wniosek, aby 

zabezpieczyć środki na wykonanie projektu tej drogi w budżecie na 2021 rok, dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję. Ten wniosek formalnie przegłosujemy w wolnych wnioskach Panie Rafale dobrze?  

Radny Sławomir Sobociński 

Mogę jeszcze ja chwilę? 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Pan radny Sławomir Sobociński. 

 

Radny Sławomir Sobociński 

No właśnie też *niewyraźnie* uprzedził mnie pan radny Rafał Żelazny. Temat rzeczywiście został 

wczoraj dosyć powiedziałbym szeroko omówiony na komisji tutaj duża zasługa też pana dyrektora 

Kruczka, który przedstawił nam, że rzeczywiście ten temat już istnieje, tu pani prezydent też się 

wypowiada, że to nie jest gdzieś  odłożone w czasie znaczy, inaczej zaniechane, tylko bardziej 

odłożone w czasie, że jakby zmienia się podejście do parametrów drogi, kiedyś tu była planowana 

obwodnica obecnie to będzie droga bardziej zbiorcza, która jest potrzebna w tej dzielnicy i 

rzeczywiście no tak jak tutaj pan radny wcześniej wspomniał, prac koncepcyjnych są mocno 

zaawansowane. Pan dyrektor Kruczek się zobowiązał, że przedstawi prawdopodobnie w styczniu, bo 

do końca roku ma być ta koncepcja stworzona i później pójdziemy ewentualnie z projektowaniem na 

jak właśnie kolega radny da, żeby przegłosować ten wniosek, aby później iść z tą inwestycją 

ewentualnie z tym projektowaniem, a zobaczymy kiedy uda nam się tą inwestycję wykonać. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję. 
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Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 

Potwierdzam to co panowie radni powiedzieliście, koncepcja już jest bardzo zaawansowana będzie na 

pewno gotowa do końca roku i będziemy konsultować z Radą Osiedla, ale też przedstawiać państwu. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Dobrze, czyli w takim razie przechodzimy do punktu 14 sprawy bieżące i wolne wnioski, pana Rafała  

Żelaznego jeszcze raz poproszę teraz o sformułowanie tego wniosku i go formalnie przywiązujemy. 

 

Radny Rafał Żelazny 

Więc komisja gospodarki, Boże, przepraszam komisja finansów publicznych zwraca się z prośbą do 

prezydenta miasta Tychy o zabezpieczenie środków w budżecie na 2021 na wykonanie projektu drogi 

łącznika ul. Strzeleckiej z ul. Bieruńską, dziękuję.  

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Poddaję ten wniosek pod głosowanie. Kto z państwa radnych jest przeciw? Kto się wstrzymuje od 

głosu? Pani radna Aleksandra, tak? Tam rękę widziałem. 

 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Ja? Nie nie nie. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Dobrze, czyli jednogłośnie za wszyscy. Dziękuję ślicznie. Czy są jeszcze jakieś inne sprawy bieżące i 

wolne wnioski?  

 

Radny Marek Gołosz 

Tak, Marek Gołosz.  

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Proszę, panie Marku. 

 

Radny Marek Gołosz 

Komisja finansów wnioskuje do prezydenta miasta Tychy o zabezpieczenie środków finansowych na 

zakup lub wynajęcie drona pomocnego w wykrywaniu łamania przepisów antysmogowych, 

oprzyrządowanie drona umożliwi między innymi analizę składu chemicznego dymu wydobywającego 

się z kominów domów jedno i wielorodzinnych, dziękuję. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję, poddaję ten wniosek pod głosowanie, kto z państwa radnych jest przeciw? Kto się 

wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za, dziękuję. Czy są jeszcze jakieś wnioski?   

 

Radna Anita Skapczyk 

Panie przewodniczący? 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Tak. Pani radna Anita Skapczyk. 

 

Radna Anita Skapczyk 

Panie przewodniczący, szanowni państwo radni na sesji rady miasta w sierpniu podjęliśmy uchwałę, 

która uchwalała uchwałę z 30 kwietnia dotycząca w sprawie prowadzenia zasad wsparcia dla 

podmiotów wynajmujących lokale użytkowe lub dzierżawiących bądź użytkujących nieruchomości 

stanowiące zasoby gminy w związku z zapobieganiem przeciwdziałaniem i zwalczaniem covid-19. 

Podczas uchwalania tej uchwały nie wszyscy rady zgodni co do tego, że należy już się z tego wycofać 

i jak pokazuje nam sytuacja w jakiej chwili obecnej znajdujemy się, nie była to dobra decyzja, dlatego 
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że my mamy uchyloną tą uchwałę, a już przedsiębiorcy zaczynają się martwić, że chcieliby korzystać 

teraz na jesień z takiej pomocy. Głównie tu chodzi o tych, którzy wynajmują z zasobów gminnych, a 

my będziemy na nowo musieli przystępować do nowej uchwały do nowych rozmów do nowych prac, 

więc nie wiem, czy komisja może jakąś taką, jakiś wniosek wystosować do pana prezydenta w tej 

sprawie? Dziękuję. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Pan prezydent w takim razie Igor Śmietański. 

 

Zastępca Prezydenta Miasta ds. Gospodarki Przestrzennej Igor Śmietański 

Tak pracujemy nad tymi rozwiązaniami, też jesteśmy świadomi, że przedsiębiorcy mogą ponosić straty 

teraz związku z zamknięciem niektórych typów usług i lokali gastronomicznych, na ówczas w sierpniu 

rzeczywiście państwo podjęliście uchwałę o uchyleniu tej wcześniejszej uchwały i to uchylenie było 

zasadne, ponieważ zwolnienie dotyczyło przedsiębiorców, którzy w tamtym czasie w okresie 

wakacyjnym wcale strat nie ponosili, co więcej wykazywali duże zyski. Dzisiaj sytuacja jest inna i 

rzeczywiście zasadne jest rozważenie wprowadzenie znowu tych zabezpieczeń dla mieszkańców 

przedsiębiorców, którzy prowadzą działalność gospodarczą na mieniu komunalnym i takie regulacje 

są przygotowywane. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję. Natomiast, tak jak jeszcze mógłbym zabrać głos przy okazji tej dyskusji, bo do mnie się tam 

zgłosiły dwie firmy, które również pytały o takie, jakby ulgi ze strony miasta. Niemniej jednak coś piszą 

ludzie, że jest, to w tym momencie nieuczciwe w stosunku do osób, które nie wynajmują na przykład 

lokali powierzchni użytkowej właśnie z miasta, tylko od prywatnych podmiotów i one nie mają żadnego 

wsparcia żadnej ulgi, a podmioty w tym momencie np. restauracje, które będą wynajmowały od miasta 

otrzymują takie ulgi. Czy jakoś to rozwiązujemy, bo w tym momencie tak rządowa tarcza dzisiaj 

została ogłoszona przez premiera, która też dotyczy tylko kilku branż. Pan prezydent. 

 

Zastępca Prezydenta ds. Gospodarki Przestrzennej Igor Śmietański 

Znaczy my możemy się wypowiadać tylko w zakresie mienia komunalnego którym dysponujemy i 

rzeczywiście takie analizy robimy na ile to wsparcie dzisiaj jest niezbędne, żeby wspierać 

przedsiębiorców, którzy korzystają z mienia komunalnego. Wiem, że są sytuacje różne i też 

przedsiębiorcy wynajmują, czy też wydzierżawiają lokale u podmiotów komercyjnych prywatnych no i 

tutaj my jako gmina nie mamy wpływu na te rozwiązania na umowy cywilnoprawne łączące 

przedsiębiorcę z wynajmującym taki lokal, natomiast w naszym zakresie rzeczywiście 

przeprowadzamy analizy w jakim stopniu należy przywrócić do uchwały poprzedniej, która 

obowiązywała do sierpnia tego roku. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Czy są jeszcze jakieś pytania. 

 

Radny Marek Gołosz 

Marek Gołosz jeszcze mam. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Pan radny Marek Gołosz. 

 

Radny Marek Gołosz 

Wniosek, jeżeli to mogę nie dotyczy poprzedniej rozmowy oczywiście. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Dobrze. 
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Radny Marek Gołosz 

To mogę spróbować, tak?  

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Tak. 

 

Radny Marek Gołosz 

Komisja finansów wnioskuje do prezydenta miasta Tychy o dokonanie kontroli drzew przy ul. Borowej 

przy skrzyżowaniu Borowiec z Myśliwską oraz wszystkich drzew w mieście w celu poprawienia 

bezpieczeństwa w mieście. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję, poddaję ten wniosek pod głosowanie, kto z państwa radnych jest przeciw? Kto się 

wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. 

 

Radny Rafał Żelazny 

Ja przepraszam, jeśli mogę tylko. Oczywiście jestem za tym wnioskiem, natomiast nie mamy kogoś 

tutaj z tyskiego zakładu usług, żeby mógł się odnieść?  

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Dzisiaj chyba nie. 

 

Radny Rafał Żelazny 

OK, dziękuję. 

 

Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 

Jeżeli można, to z informacji sprzed dwóch dni, jeżeli chodzi o te drzewa przy ul. Borowej tam koło 

tego przystanku, które pan radny zamieścił w nagraniu, to te drzewa zgłoszone są do dendrologa, 

który współpracuje z TZUKiem i będziemy w najbliższych dniach znać decyzję, co do ewentualnego 

nie wiem przycięcia wycięcia tych drzew, natomiast przeglądy drzew, jeżeli chodzi o miasto 

wykonywane są systematycznie. Z tego oczywiście sprawdzę, bo wydawało mi się, że państwo radni 

też mieliście chyba na początku roku taką informację, na pewno w posiadaniu takiego dokumentu z 

podziałem na poszczególne osiedla jest pani dyrektor TZUKu, także jeżeli będzie to informacja w 

miarę aktualna to postaram się państwu ją przekazać. 

 

Radny Marek Gołosz 

Super, dziękuję bardzo, ponieważ złożłem ten wniosek, ponieważ mieszkańcy się zaczynają zgłaszać 

do mnie, że w mieście jest więcej takich drzew i będziemy wskazywać te drzewa, których się obawiają 

mieszkańcy o bezpieczeństwo swoje i dzieci także, ale chciałem jeszcze dodać ten wniosek złożyłem, 

jak i poprzedni w imieniu radnych: Iwony Oleksiak, Sławomira Wróbla no i moim. Oczywiście jeżeli 

mogę, to jeszcze jeden mam wniosek. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Proszę. 

 

Radny Marek Gołosz 

Komisja finansów wnioskuje do prezydenta miasta Tychy o zabezpieczenie środków na samochód, 

bus dla Zespołu Szkół Specjalnych nr 8. Chciałem umotywować ten zakup tym, że dzieci ze szkoły 

specjalnej często jeżdżą na zawody sportowe z olimpiad specjalnych na różnego rodzaju przeglądy 

teatralne, na różnego rodzaju konkursy i borykamy się z właśnie z transportem, a nie ukrywam, że taki 

zakup sprawiłby, że będzie nam łatwiej korzystać i rozwijać się w tych tematach i także w imieniu 

Iwony Oleksiak, Sławomira Wróbla i moim składam ten wniosek. 
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Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Dziękujemy, w takim razie poddaję ten wniosek pod głosowanie. Jeszcze nie wiem, czy pan radny 

tutaj chciałby określić do ilu osób ma być ten bus?  

 

Radny Marek Gołosz 

No bus taki no nie wiem, jakby był dwunasto, dziesięcio, zależy od środków jakie będziemy 

dysponować. No jeżeli będzie na 10, czy tam 12 osób no to już nas będzie zadowalać, bo te wyjazdy 

na zawody mamy tak powiedzmy do 10 osób. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Dobrze, poddaję ten wniosek pod głosowanie. Kto z państwa radnych jest przeciw? Kto się 

wstrzymuje od głosu? Czyli jednogłośnie za, dziękuję. 

 

Radny Marek Gołosz 

Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Przechodzimy do punktu 15 odpowiedź na wnioski komisji tutaj. 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Ja się zgłaszałem panie przewodniczący jeszcze na początku. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

To nie widziałem, przepraszam panie radny Wencepel, proszę. 

 

Radny Marek Gołosz 

Ja się chciałem dopytać, bo pan radny Marek Gołosz podniósł temat tego aparatu do pomiaru smogu, 

a dyskutowaliśmy tu chyba w tamtym roku odnośnie kotłowni w przedszkolu na Czułowie i w 

przedszkolu na Żwakowie i czy te kotłownie już tą zmodernizowane, czy są dalej starego typu? Miało 

przewidziane do wymiany tego kotłownie, czy pani prezydent coś wie o tym, czy to już jest w budżecie 

wpisane, że te kotłownie będą wymienione?  

 

Radny Marek Gołosz 

Składaliśmy wniosek pamiętam, tak w tym temacie. 

 

Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 

Tak, gdybym miała chwilkę, to zaraz sprawdzę, ale wiem, że jest na etapie projektowania, jeżeli 

państwo pozwolicie to już sprawdzę sobie i szkoła na Leśnej i na Katowickiej na pewno jest to w 

trakcie. Zaraz, jak na złość teraz nie znajdę.  

 

Radny Dariusz Wencepel 

Szkoła jest na Katowickiej, a przedszkole na... 

 

Radny Marek Gołosz 

Przedszkole, ale jeszcze przedszkole był wniosek o przedszkole nr 1 na Żwakowie. 

 

Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 

Jeżeli państwo pozwolicie, bo teraz jak na złość nie znajdę, na pewno jest to w trakcie, to taką 

informację państwu przekażę albo przed sesją, albo wyślę na maila dobrze?  

 

Radny Dariusz Wencepel 

Dobrze. 
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Radny Marek Gołosz 

Dobrze. Dziękuję Darku, że przypomniałeś temat. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Dziękujemy. 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Pamiętam Marku, pamiętam. 

 

Przewodniczący Komisji Michał Kasperczyk 

Jeżeli nie ma więcej pytań także dziękuję za dzisiejszą komisję finansów i do zobaczenia. 
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